
   
 

 
 

 

Zápis z jednání Rady pro inovace JMK ze dne 3. 6. 2025 
 

Dne 3.6.2025 proběhlo v prostorách DOMINI PARK jednání Rady pro inovace Jihomoravského kraje 
(RIS JMK). 

Zasedání Rady pro inovace se zúčastnili tito členové a hosté:  

Přítomni členové (15): 

Hrabí  Michal  Phoenixa  
Chládek Petr JIC 

Indrák  Michal  JAMU  
Jandová Monika MUNI 

Klimánek  Martin  MENDELU  
Lazar Josef Sdružení moravských pracovišť AVČR  

Musilová Jana LIKO-S 
Pokorný Zdeněk UNOB 

Ptáčníková  Monika  Czechitas  
Putnová  Anna  SMB  
Reichl  Patrik  JINAG  
Střelec  Petr  Thermo Fisher Scientific  
Šifalda Miloš JCMM 
Weiter  Martin  VUT  
Zámečník Jan JMK 

 

Omluvení členové (10): 

Celer Vladimír VFU 
Cígler Martin Seyfor 

Janáček  Martin  SAP  
Klíma  Jaroslav  Tescan Orsay Holding  
Kostka  Michal  Biovendor  
Kundrata  Miroslav  Nadace partnerství  
Muchna Václav Y-Soft 
Příborský Martin SMB 

Psota  Tomáš  KHK  
Szaszi Tomáš Honeywell 
Vašík  Ondřej  RedHat  

 

 



   
 

 
 

 

Přítomní hosté (11): 

Abassi Milad RIS JMK 
Hlavenka  Jiří  JMK  
Kocourek Jan JIC 

Kopkáš Jan Brno Expat Centre 

Mezníková Lucie SMB 

Minařík  Ivo  JMK  
Rajtr Vojtěch Czechinvest 

Smékalová Tereza RIS JMK 
Uhlíř David JIC 
Vacíková Eva JIC 

Von Bommel Frank Brno Expat Centre 

 

Program jednání:  

1. Změny ve složení Rady pro inovace JMK  
2. Zpráva manažera RIS o plnění cílů RIS JMK vč. priorit RIS pro rok 2025 a aktualizované 
soustavy metrik  
3. Aktualizace RIS JMK  
4. Projednání žádosti přípravného projektu EDIH 2 do výzvy Asistence  
5. Představení a diskuze k projektu TAIM (Talent Attraction and Integration Management)  
6. Představení a diskuze k projektům rozvíjejícím investorské prostředí v JMK  
7. Různé  
8. Neformální networking 

 

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje navržený program. 

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

Úvod 

Předseda Rady, Jan Zámečník, přivítal všechny přítomné a předal slovo místopředsedkyni Rady, 
zastupitelce města Brna, Anně Putnové, jakožto hostitelce dnešní akce.  

1. Změny ve složení Rady pro inovace JMK 

Jan Zámečník předal slovo Miladovi Abassimu, který uvedl, že složení Rady pro inovace musí 
reagovat na kontext a na změny, které se kolem nás dějí, abychom ji udrželi vyváženou, odbornou  
a akceschopnou. V posledních letech jsme posílili schopnost přispívat k národním tématům inovační 
politiky, jako je migrační politika, ESOPy či grantová schémata na podporu inovační politiky. Zásadní 
roli hraje také rozvoj investorského prostředí, který je neoddělitelnou součástí inovační politiky.  
Z těchto důvodů navrhuje předseda Rady pro inovace rozšířit Radu o dva stálé hosty: 

• Jan Michal, generální ředitel agentury CzechInvest – přináší zkušenosti z tvorby národní 
inovační politiky a propojuje regionální a centrální úroveň. 



   
 

 
 

 

• Jiří Hlavenka, zástupce Garage Angels a bývalý krajský radní pro inovace – přináší klíčový 
vhled do potřeb rozvoje startupového a investorského prostředí. 

Zařazení těchto odborníků jako stálých hostů vyžaduje úpravu jednacího řádu, která bude 
předložena na příštím jednání Rady. Na dnešním jednání přivítal Jiřího Hlavenku a náměstka pro 
strategii Czechinvestu Vojtěcha Rajtra (jakožto zástupce za Jana Michala), jako hosty dnešní Rady. 
Současně končí své působení Petr Palas (Kentico) z časových důvodů spojených s investicí ve firmě. 
Poděkování za spolupráci. Bylo navrženo, aby jej nahradil Martin Cígler (Seyfor), zkušený lídr 
jednoho z předních technologických podniků s celoevropskou působností. Pan Cígler se bohužel 
nemohl kvůli zahraniční cestě Rady účastnit. 

2. Zpráva manažera RIS o plnění cílů RIS JMK vč. priorit RIS pro rok 2025 a aktualizované soustavy 
metrik  

Milad Abassi následně navázal dalším bodem. Na úvod bylo zmíněno šetření důvěry – důvěra zůstává 
obecně obdobná jako v minulém roce a je stále na vysoké úrovni. Vzhledem k těmto relativně 
neměnným výsledkům se uvažuje o změně frekvence šetření. Zpráva manažera RIS byla v plné délce 
zaslána v podkladech a na místě se Milad Abassi soustředil zejména na prezentaci postupu  
v prioritách, kterým se tým RIS JMK aktivně v roce 2024 věnoval.  

Jan Zámečník vyzval účastníky k diskuzi. Josef Lazar podotkl, že by měla být v oblasti spolupráce mezi 
výzkumem a soukromým sektorem zahrnuta také Akademie věd, která je v této oblasti aktivní. Milad 
Abassi a David Uhlíř upřesnili, že zpráva nezachycuje všechny aktivity, pouze ty, kam RIS JMK 
dohlédne. Jan Zámečník doplnil, že cílem zprávy není shrnutí všech inovačních aktivit v regionu, ale 
pouze těch, kde RIS JMK aktivně působí. 

David Uhlíř na závěr zmínil jednu možnou další prioritu, která je ovšem velmi čerstvá a týká se oblasti 
obrany a obranného průmyslu, jakožto tématu, které je v kontextu světových událostí nepochybně 
velmi důležité. V květnu tohoto roku proběhla schůzka RIS s agenturou CzechInvest, na které byly 
identifikovány příležitosti rozvoje firem a startupů v této oblasti.  

Usnesení: Rada pro inovace JMK bere na vědomí zprávu manažera RIS JMK o plnění cílů RIS JMK  
a aktualizovanou soustavu metrik RIS JMK 2021 - 2027.  

Usnesení bylo konsenzuálně přijato. 

3. Aktualizace RIS JMK (5 minut) 

Milad Abassi vysvětlil rámec dotačního projektu Smart Akcelerátor +I, ze kterého je financována řada 
aktivit RIS JMK. Udržitelnost předchozích dotačních titulů SmAc vyžaduje v mezidobí jednu 
aktualizaci RIS. Tato podmínka vyplývá z předpokladu, že v období 7 let, na které je strategie RIS JMK 
2021-2027 zaměřena, může dojít ke změně potřeb a kontextu, na které bude třeba reagovat úpravou 
strategie. Z implementační praxe vyplývá, že rámec strategických cílů RIS JMK je stále aktuální a 
dostatečně flexibilní pro reflexi měnícího se prostředí. Zásadnější změny ve struktuře cílů budou 
předmětem vizionářských workshopů v rámci procesu přípravy nové generace RIS JMK v roce 2026. 

Usnesení: Rada pro inovace JMK potvrzuje, že Regionální inovační strategie Jihomoravského kraje 
2021–2027 zůstává v platnosti jako aktuální strategický rámec, a že strategické cíle RIS JMK zůstávají 
věcně platné.  



   
 

 
 

 

Usnesení bylo konsenzuálně přijato. 

4. Projednání žádosti přípravného projektu EDIH 2 do výzvy Asistence 

Milad Abassi představil žádost přípravného projektu EDIH-DIGIMAT: Flexible Manufacturing Systems 
Using Artifical Intelligence v rámci výzvy Asistence Smart Akcelerátor +I. Žádost i posudky byly 
zaslány účastníkům Rady v podkladech.  

Monika Jandová se dotázala, že do výzvy EDIH je zapojen i CyberSecurity Hub a zda probíhá 
koordinace těchto dvou žádostí. Milad Abassi upřesnil, že do výzvy Asistence se podala pouze tato 
žádost, nejde tedy o žádost přímo do výzvy EDIH. Petr Chládek doplnil, že koordinace do určité míry 
probíhá, ale neví, jestli bude CyberSecurity Hub žádat i o pokračování projektu. David Uhlíř potvrdil, 
že bude a doplnil, že historicky se do výzvy EDIH přihlašují dvě konsorcia, každé se jinak profiluje. 
Monika Jandová apelovala na koordinaci žádostí. David Uhlíř doplnil, že obě žádosti jsou nachystané 
a podané, nicméně bude se podporovat vzájemná koordinace v realizaci akčního plánů těchto dvou 
EDIHů. 

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje žádost přípravného projektu EDIH-DIGIMAT: Flexible 
Manufacturing Systems Using Artifical Intelligence v rámci výzvy Asistence Smart Akcelerátor +I. 

13 členů bylo pro, dva se zdrželi hlasování – usnesení bylo přijato. 

 
5. Představení a diskuze k projektu TAIM - Talent Attraction and Integration Management 

V návaznosti na priority RIS JMK, zmíněné v bodě 2 byla další část věnována tématu TAIM. Jan 
Zámečník vyzval Franka von Bommela k představení detailů tohoto projektu a akčního plánu. Frank 
von Bommel představil sebe, jakožto koordinátora projektu TAIM a projektový tým. Dále představil 
cíle projektu – koordinace, vyhodnocení potřeb, vytvoření rámce spolupráce a vedení projektu. 
Cílovou skupinou projektu jsou vysoce kvalifikovaní cizinci, kteří zde pracují nebo uvažují o relokaci 
do Brna. Dále přiblížil akční plán, který se aktuálně skládá ze 4 aktivit (první 3 z nich míří na regionální 
úroveň a poslední na národní úroveň), a to: one-stop-shop, health point, international meetups a 
digitalizace podpisů.   

Michal Hrabí otevřel diskuzi dotazem ohledně konceptu one-stop-shop, zda správně chápe jeho 
záměr a vyjádřil nadšení s tímto záměrem, jelikož má zkušenosti z obou stran. Josef Lazar k tomu 
poznamenal, že projekt na první pohled vypadá hezky, ale z vnějšku se může zdát, že se snaží 
nahradit nefunkční státní správu. Jan Zámečník reagoval, že podle něj je zásadní, že se to řeší 
alespoň tímto způsobem, který může být dobrým příkladem pro státní správu, kde jsou možnosti 
změn rigidnější. Jiří Hlavenka pak doptal směrem k univerzitám a akademii, zda podnikají aktivity 
směrem k lákání vědců z USA, kteří chtějí zemi opouštět v kontextu aktuální politické situace. Monika 
Jandová potvrdila, že v tomto ohledu probíhají nějaké aktivity zejména směrem k českým vědcům, 
potvrdil to i Martin Weiter. Přidal se i Josef Lazar, ale upozornil na problém s rozdíly  
v mzdách, který je v akademickém sektoru problémem. Eva Vacíková souhlasila, že nominální výše 
mezd je rozdílná, ale upozornila, že je třeba brát v potaz cost of living a v tomto srovnání na tom 
nejsme v porovnání s jinými zeměmi špatně, což potvrdil Petr Střelec. 

Patrik Reichl zmínil, že čeští občané mají více možností využití digitalizace – například Identita 
občana atp., což cizincům není umožněno. Kvituje tak one-stop-shop a Jan Kopkáš vyjasňuje, že 



   
 

 
 

 

záměrem je, aby cizinci na tomto místě skutečně něco vyřešili a nešlo jen o infopoint. Anna Putnová 
dále zmínila, že město Brno v tomto tématu realizuje projekt Internacionalizace úřadu. 

Jana Musilová se zeptala, kolik cizinců v JMK pracuje. David Uhlíř odpověděl, že v regionu je přibližně 
35 000 kvalifikovaných pracovníků, po započítání všech kategorií je to téměř 100 000 osob. Jan 
Kopkáš dodal, že čísla je třeba očistit o Slováky a případně Ukrajince, kteří jsou nám jazykově blízko. 
Po tomto očištění se bavíme o zhruba 10 000 vysoce kvalifikovaných cizinců. Michal Hrabí se vrátil  
k otázce cílů projektu. Frank uvedl, že projekt one-stop-shop cílí na 2000 klientů ročně, což zahrnuje 
nejen nově příchozí, ale i ty, kteří v regionu již jsou. 

Petr Střelec se zeptal, zda existují konkrétní KPI, které by ukázaly, kolik cizinců skutečně přišlo díky 
těmto projektům. Frank von Bommel zmínil, že se soustředíme spíše na retention než na attraction  
a vysvětlil, že měření dopadů těchto aktivit je velmi náročné, jelikož v procesu hraje roli celá řada 
faktorů. David Uhlíř dodal, že nás v některých aktivitách brzdí náročný proces imigrace. Patrik Reichl 
se dotázal, jak je to s cizinci mimo Brno. Frank Von Bommel odpověděl, že se projekt zaměřuje na 
celý region.  

Jan Zámečník poděkoval za diskuzi a navrhl zařazení projektu TAIM do Akčního plánu RIS JMK, a ne 
konkrétní akční plán kvůli zachování flexibility aktivit.  

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje návrh zařazení projektu Koordinační mechanizmus TAIM 
(Talent Attraction and Integration Management) do Akčního plánu RIS JMK 2021-2027. 

Usnesení bylo konsensuálně přijato. 

6. Představení a diskuze k projektům rozvíjejícím investorské prostředí v JMK 

Jan Zámečník z kraje tohoto bodu zdůraznil důležitost rozvoje investorského prostředí pro regionální 
inovační politiku. Vnímá, že role veřejných institucí je v tomto tématu teprve na začátku, ale že  
přínosy zapojení se jsou značné. I přes nejistoty spojené s riziky v investování, vyzval k odvaze zvedat 
tato témata, diskutovat je a zapojovat se do iniciativ, která nás překračují (například v rámci volební 
období). Zejména založení investičního fondu s účastí veřejných a soukromých subjektů považuje za 
průkopnické a inspirativní pro celou Českou republiku. Následně vyzval Radima Kocourka a Petra 
Chládka k představení konkrétních projektů.  

Radim Kocourek zarámoval návaznost aktivit v oblasti rozvoje investorského prostředí ke 
specifickému cíli RIS JMK 1.5 - Zvýšit aktivitu lokálních investorů a investorských klubů a dodal, že 
nižší přístup ke kapitálu je jednou ze slabých stránek našeho ekosystému, a proto se mu věnujeme. 

Jako první představil projekt Investiční akademie pro business angels. Cílem je vybavit účastníky 
znalostmi celého investičního procesu a podpořit je v roli aktivních business angels, výsledkem 
projektu by měl být větší počet investic a vznik syndikátů. Dalším projektem je konference Startup 
Money, která má za cíl vytvořit pravidelně se opakující konferenční platformu, která bude 
propojovat startupové zakladatele s investory, edukovat nové investory a zvyšovat pravděpodobnost 
investičního úspěchu místních startupů. Petr Chládek pak představil investiční fond JIC Ventures 2, 
navazující na stávající fond JIC Ventures. Tento fond bude unikátním v ČR vzhledem k zapojením 
kraje, univerzit, bank a soukromých investorů jako LPs.  

Jan Zámečník vyzval k diskuzi. Anna Putnová uvedla, že bude hlasovat pro zařazení do AP RIS JMK, 
ale zdůrazňuje, že tímto se město nijak nezavazuje k účasti ve fondu jako LP, jelikož toto rozhodnutí 



   
 

 
 

 

neprošlo řádnými procedurami. Jan Zámečník toto potvrdil a doplnil, že stejně to je i u dalších 
uvažovaných LPs, kteří jsou účastni Rady.  

Josef Lazar se doptal, že i&i (fond zřízený Ústavem organické chemie a biochemie 
AV ČR) má již smlouvu s evropskou investiční bankou, takže takovéto iniciativy v ČR už fungují. Jan 
Zámečník doplnil, že pokud fond JIC Ventures 2 dotáhneme do konce tak, jak se o něm uvažuje, bude 
to první fond, kde LPs tvořen takovým mixem – veřejná i soukromá sféra. Josef Lazar se ještě doptal, 
jak je to s pravidly veřejné podpory. Radim Kocourek odpověděl, že se nejedná o veřejnou podporu, 
protože majoritní součástí investorů do fondu budou soukromí investoři, a taky protože fond bude 
investovat za běžných tržních podmínek s cílem dosáhnout zisku. 

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje do Akčního plánu RIS JMK 2021-2027 en bloc zařazení 
těchto projektů: 

1. Investiční akademie pro business angels, 
2. Startup Money – konference pro startupové investování, 
3. JIC Ventures 2 – investiční fond pro deep-tech a SaaS startupy. 

14 členů bylo pro, jeden se zdržel hlasování – usnesení bylo přijato. 

Po usnesení ještě Jiří Hlavenka doplnil myšlenku, že by mohlo být dobré se zaměřit i na syndikáty. Ve 
Velké Británii je zapojení angel investorů v rámci syndikátů relativně vysoké. Investoři, kteří nemají 
tak velkou zkušenost se přidají k aktivnějším a zkušenějším investorům a svým příspěvkem tak zvyšují 
objem investice a taktéž své potenciální výnosy z dobrých investic. Dalším pozitivním dopadem by 
mohlo být zvědomení toho, že tento typ přístup je zajímavá forma zhodnocení finančních 
prostředků. Josef Lazar souhlasí, že snow ball efekt může být značný, což potvrzuje  
i zkušenost z i&i. Radim Kocourek doplňuje důležitý aspekt, a to, že ve Velké Británii, narozdíl od nás, 
je možné odepsat investice z daní, což je další motivátor.  

 

7. Různé 

Jan Zámečník předal slovo Miladovi Abassimu, který Radě oznámil, že bude roli RIS manažera 
předávat Davidovi Uhlířovi. Do konce roku 2025 bude probíhat předávací období v rámci kterého 
další Radu povede David Uhlíř. Milad Abassi poděkoval všem členům za dosavadní spolupráci. 
Jan Zámečník následně vyzval ke společné debatě a sdílení dalších podnětů, otázek nebo návrhů  
v rámci neformálního networkingu.  
V Brně dne 3.12.2024 

          
 Ing. Jan Zámečník  Ing. Ivo Minařík, MPA    Ing. Milad Abassi 

 Náměstek hejtmana JMK vedoucí Odboru regionálního rozvoje      manažer RIS JMK
    Krajského úřadu Jihomoravského kraje 


